
 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

                                                                                     

 

                                
                        
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
                                                                                                        
 

                                 
                    

 

            

  

          

                                                                                                                   

  

              

                
 

               

                                                            

                                                                                                                                                  

          

 

                                                                                   

                                                                                                                                                  

                                                                                                                                                                                                         
 

 

 
 

    

 

 

 

                                                                                                               

 

 

 

 

Marikovský  spravodaj 

 
Obecné noviny      Obce Dolná Mariková       Ročník XX.       Číslo 1/2020   

nepredajné 

                                                                          

 
 

PRÍHOVOR STAROSTU 

 

 

 

Vážení  spoluobčania, 
 

v našej obci každoročne letné prázdninové a dovolenkové 
obdobie začíname už tradičnými kultúrno-spoločenskými 
podujatiami. Či už je to Varenie kapustnice, Petro-Pavlovské 
slávnosti alebo Stretnutie ľudí dobrej vôle. Žiaľ, tento rok tomu 
tak byť nemohlo. Epidemiologické opatrenia súvisiace so 
zabránením šírenia sa pandémie koronavírusu COVID-19 sa 
premietli aj do života v našej obci a z toho dôvodu bol krízovým 
štábom obce vydaný zákaz organizovania takýchto podujatí do 
odvolania. Napriek tomu, že jednotlivé opatrenia boli a sú úradom 
verejného zdravotníctva postupne uvoľňované, v našej obci tak 
ako v celom regióne bolo rozhodnuté kultúrno-spoločenské akcie 
aj naďalej neorganizovať.  V našich podmienkach by bolo ťažko 
zvládnuteľné zabezpečiť a dodržať  všetky predpísané opatrenia.  
Veríme, že naši obyvatelia a priaznivci to pochopia a spoločné 

stretnutia si zorganizujeme vo vhodnom čase v budúcnosti. 

 Milí spoluobčania, 
 
spoločne sme prežívali nezvyklé, určite náročné  no zároveň 
aj poučné obdobie. Myslím si, že pre všetkých nás to bola a je 
skúška vytrvalosti, trpezlivosti, obetavosti a charakteru. 
S vďakou môžem skonštatovať, že počas uplynulých 
mesiacov sa medzi ľuďmi v našej obci prejavovala solidarita, 
spolupatričnosť, šikovnosť a tvorivosť.  
Veľmi pekne sa chcem poďakovať spoluobčanom, ktorí v  
náročných chvíľach bezprostredne pomáhali pri 
zabezpečovaní všetkých opatrení, nariadení, šili a roznášali 
rúška, potraviny, vykonávali dezinfekciu verejných priestorov. 
Vďaka samozrejme patrí aj všetkým Vám, ktorí ste pochopili 
vážnosť situácie a svojím správaním a dodržiavaním všetkých 
opatrení ste prispeli k bezpečnému, bezproblémovému 
a bezkonfliktnému prežitiu náročnej situácie v našej obci.  
Prajem Vám, milí priatelia, aby nadchádzajúce dni a mesiace 
boli veselšie a príjemnejšie, aby ste počas letných mesiacov 
načerpali silu a energiu a aby sme spoločne  zvládli všetko, čo 
nás v najbližšom období čaká. 

 

Za kvetinovú výzdobu  v  centre našej obce patrí poďakovanie  

ženám, ktoré kvety vysadili a starajú sa, aby nám krásne kvitli. 



 

 

 

                                        Prvý tohtoročný  sneh v našom chotári zachytil autor Ľubomír Kompaní 

 

                                                                                                                                                                                  

 

                                                                  
                                                                                                                                                                                                                            

                                                                                                                      

 

 

 

 

 

 

 

             
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

            

 

 

 

 

 

 

 

          

Pokračujeme v budovaní kanalizácie  

 

V rámci tohto investične náročného obdobia sa nám aj tento rok podarilo získať dotáciu na vybudovanie časti verejnej 
kanalizácie. Rozhodnutím ministra životného prostredia z februára nám bolo schválených 150 000 Eur. Aby mohol byť 
dokončený ucelený úsek jednotlivých vetiev kanalizácie v okolí zastávky Pri mlyne, obec zafinancovala a ešte 

zafinancuje z vlastného rozpočtu spoluúčasť  na výstavbu kanalizačného zberača, odbočiek, revíznych šachiet a úpravu 
komunikácie v sume 48 312,83 Eur.  

Na základe uvedených skutočností boli práce na kanalizácii pre tento rok už zrealizované. Nakoľko do dnešného dňa 
nebola zo strany  environmentálneho fondu podpísaná dotačná zmluva, zrealizované dielo nie je doteraz v plnej miere 
zafinancované a protokolárne prevzaté. Z toho dôvodu nemôže prebiehať ani jeho kolaudácia a následné pripájanie sa 
jednotlivých domácností. Veríme, že v krátkom čase sa nám podarí podpísať zmluvu s environmentálnym fondom a tak 
dotiahnuť do konca všetky potrebné náležitosti, aby sa jednotlivé domácnosti mohli napojiť ešte v tomto roku.   
Z vyššie uvedených financií sa  podarilo vybudovať celkom 712 m kanalizačného zberača, čo po kolaudácii uvedeného 
úseku umožní pripojenie sa ďalším 38 domácnostiam na rozvod verejnej kanalizácie. Táto skutočnosť určite prispeje 

k skvalitneniu života a životného prostredia v danej lokalite.  
Zároveň sa chceme poďakovať všetkým dotknutým obyvateľom a prechádzajúcim vodičom za ústretovosť a tolerantnosť 
pri obmedzeniach spojených s výstavbou kanalizácie.  
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Tento rok už príde na rad aj oprava miestnej komunikácie v širšom 
centre obce od materskej školy po Kobárovce. Táto cesta si už 
dávnejšie vyžadovala komplexnú rekonštrukciu. Nakoľko bola v tomto 
úseku plánovaná rozsiahla rozkopávka v súvislosti s projektom 
zahustenie NN siete v centre obce, bolo potrebné naplánovať túto 
akciu až po ukončení zemných prác. Keďže projekt bude financovaný 
z vlastných zdrojov obce, k časovému posunu došlo aj z dôvodu 
zhoršenej finančnej situácie spôsobenej COVID-19.  
                                                                              
                                                                                               Aj z toho dôvodu 
                                                                                               prosíme občanov 
                                                                                                   o opatrnosť,  
                                                                                                    trpezlivosť  
                                                                                                 a pochopenie  
                                                                                                      do doby  
                                                                                                  zrealizovania 
                                                                                                  rekonštrukcie  
                                                                                                   spomínanej 
                                                                                                  komunikácie.       
                                                                                         
                                                                                                Informuje Vás 
                                                                                                      starosta                                                                                                    

  

Takto vyzerala krajnica a rigol pred budovaním kanalizácie     Po vybudovaní kanalizácie je krajnica spevnená                  
                             a rigol vyčistený 

 

   Plánovaná oprava komunikácie 
 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

                    Odpadové hospodárstvo 
Ani v terajšom vydaní nemôžeme vynechať stále  aktuálnu  tému, ktorou je  

nakladanie s odpadom v našej obci.  Pravidelne  upozorňujeme  na potreby  

a nedostatky pri vytváraní, separovaní a likvidácii  odpadu vznikajúceho na  

území našej obce. Žiaľ, ako v mnohých iných prípadoch,  aj v oblasti odpa- 

dového hospodárstva štát prenáša všetky povinnosti a zodpovednosť na ob- 

ce, resp. jej občanov.  Namiesto hľadania  riešení ako  predchádzať  vzniku  

odpadov  formou  výroby  a používania  vratných,  prípadne  ľahko  rozloži- 

teľných   obalov,  ukladajú  sa  nové a nové   povinnosti a poplatky, ktoré je  

obec  nútená  preniesť na  svojich občanov.  Je len  na nás  všetkých, ako sa  

s týmito povinnosťami  spoločne popasujeme.  Žiaľ, konzum, ktorý si teraz  

užívame, nikto  za nás nezaplatí.  Jedná sa len  o to, ako dokážeme  náklady 

minimalizovať a hľadať  najoptimálnejšie riešenie. V prvom rade je potreb- 

né,  aby čo   najmenej odpadu  končilo  na  skládke,  čo môžeme  dosiah- 

núť dôslednou  separáciou  odpadu  v každej  jednej  domácnosti.   Úroveň  

vytriedenia  komunálnych odpadov za rok 2019 bola v našej obci 41%, čo  

bol veľmi slušný výsledok. Druhá, nemenej dôležitá vec, taktiež pravidelne   

opakovaná a zdôrazňovaná je nakladanie so samotným odpadom už po jeho vytriedení. Poplatok za odpad sa skladá 

z poplatku štátu za skládkovanie, poplatku prevádzkovateľovi skládky a poplatku zberovej spoločnosti za dopravu a mani-

puláciu so smetnými nádobami. Práve pri smetných nádobách máme v našej obci veľké rezervy. Nakoľko sa nám neustále 

opakuje, že od  jednej troj až štvorčlennej domácnosti  sa  v pravidelných dvojtýždňových intervaloch vyvezie 110 l  nádo-

ba a k tomu aj dve až tri vrecia. Manipulačný poplatok za nádobu je  1,044 € a toľko isto zaplatíme aj za každú ďalšiu 

nádobu alebo vrece. Takýto stav je dlhodobo neúnosný a tak ako bolo avizované, prejavilo sa to aj na úprave poplatkov 

za odpad. Žiaľ,  na menšiu časť nezodpovedných občanov dopláca väčšia časť zodpovedných. Postupným zavedením  no- 

velizovaného Zákona o odpadoch č.460/2019 Z.z. do praxe sa bude dať riešiť spravodlivejší systém zberu a poplatkov za 

odpad. Taktiež bude v zmysle tohto zákona potrebné zabezpečiť kompostovanie vo všetkých domácnostiach v obci. Za 

týmto účelom v minulosti obec vypracovala projekt a podala žiadosť o nenávratný finančný príspevok  na 

vybudovanie obecného kompostoviska a nákup s tým súvisiacej techniky.  
Žiaľ, v prvom kole sme boli neúspešní a teraz čakáme na ďalšie vyhodnocovacie kolo. V konečnom dôsledku to máme 

vo veľkej miere v našich rukách, koľko za odpad v našej obci budeme platiť.   

 

                                                                                                                           

           

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

                                                                                                                         

 Obnova  hasičskej  techniky 

 

  

 

V posledných rokoch došlo prostredníctvom  ministerstva vnútra SR 
k radikálnej obnove materiálno-technického vybavenia aj nášho DHZ  
hasičské - auto IVECO Daily, protipovodňový vozík a množstvo zásahového 
hasičského vybavenia priebežne dokupovaného z každoročných dotácií. 
Napriek tomu našim hasičom zostala aj technika, ktorá je stále potrebná, 
ale ťažko udržateľná v prevádzkyschopnom stave. Jedná sa o cisternový 
automobil LIAZ CAS z roku 1983, na ktorý je veľký problém zháňať 
dosluhujúce súčiastky. Takáto technika je v našich podmienkach veľmi 
potrebná, čo môže určite potvrdiť aj mnoho našich občanov pri čistení 
studní, pivníc, dovoze vody na cintorín alebo umývaní miestnych 
komunikácií. Práve preto sa naši dobrovoľní hasiči  podujali na generálku 
hasičskej T 148, ktorú na ich podnet obec zakúpila. Na tento typ techniky 
je stále dostupné množstvo náhradných dielov za rozumnú cenu. Vďaka 
našich šikovným  a ochotným dobrovoľným hasičom, ktorí pri 
generálkovaní auta trávia neskutočne veľa hodín, sa určite čoskoro 
dočkáme auta, ktoré bude spĺňať všetky potrebné požiadavky pre 
zabezpečovanie úloh súvisiacich ochranou pred požiarmi v podmienkach 
nielen našej obce ale aj priľahlého regiónu. 

 

       Takto vyzerá vnútro cisterny po tom, čo ho                
                     členovia DHZ zgenerálkovali 

       Hasiči zodpovedne vykonávajú nielen činnosti  v DHZ,     
                         ale  zverenú techniku aj opravujú. 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

                 

 
       

Všetkým   jubilantom v 1. polroku  srdečne  blahože láme  
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Kultúrne okienko 
 

                                                           

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
                                                                    

             

                                                                               

                                                            

 

 

 

 

 

 

 

90 rokov 
Pavlíková Adela    
 
80 rokov 
Harušinec Ferdinand 
Melicherík Alexander 
Stanček Milan 
Žilinčíková Emília 
 
75 rokov 
Baránková Helena 
Grossmanová Anna 
Harušincová Sidónia 
Kapitániková Emília 
Kučerová Helena 
Melicherík Viktor, Ing. 
Palíková Emília 
Pecíková Emília 
Puchrík Jozef  
Zálešák Jozef 
 
70 rokov 
Bakala Anton 
Barančík Štefan 
Barančíková Emília  
Barančíková Emília  
Habáňová Sidónia 
Kopšík František 
Kršík Stanislav 
Talačová Alžbeta, Mgr. 
Zálešák Ján 

Zaujecová Viera 

Najstarší občania 
Máčková Štefánia   92 rokov 
Morávková Mária    92 rokov 

 

65 rokov 
Bašková Lýdia 
Duníková Anna 
Kapusník Štefan 
Lúčan Jozef 
Melicherík Stanislav  
Pagáč Jozef 
Páchnik Jozef 
Palov Jozef 
Pecíková Mária PhDr. 
Reváková Marta 
Riljak František 
Šulavík Jozef 
Zemančíková Emília  
Zemančíková Eva 
60 rokov 
Barančíková Alena 
Dzurdzíková Anna 
Gachová Emília 
Gachová Marta  
Habudová  Helena 
Hamárová Margita 
Hároník Peter 
Húdeková Jana 
Kucek Ivan 
Kysel Vladimír 
Martikán Jozef 
Melicherík Anton 
Pacek Robert 
Pánová Mária 
Revák Jozef  
Škrabko Stanislav 
 
 
  

 

 

Sčítanie ľudí, domov a bytov 2020-2021 
 

  Detské ihrisko patrí deťom 

 

Spoločne sa snažíme vytvárať si krajšie 
a príjemnejšie prostredie pre život v našej 
obci. To sa týka aj detského ihriska. Žiaľ, sú 
medzi nami ľudia, ktorí to chápu po 
svojom. Na detskom ihrisku je na 
jednotlivých zostavách množstvo 
komponentov, ktoré zaisťujú jeho 
bezpečnosť (rôzne skrutky, matky, krytky 
a pod. ) Je to možno až neuveriteľné, ale 
pracovníci obce v rámci pravidelných 
kontrol,  prípadne po upozornení rodičov 
neustále dopĺňajú tieto komponenty, 
ktoré bez pomoci náradia nie je možné 
demontovať. Preto chcem poprosiť, aby si 
každý, kto s tým má dočinenia uvedomil, 
že ihrisko využívajú malé bezbranné deti, 
bezpečnosť ktorých je takýmto 
nezodpovedným konaním ohrozená.  
Chcem veriť, že v budúcnosti sa takéto 
nepríjemnosti nebudú opakovať. 

 

       Údržba zelene na cintoríne  

Tento rok je bohatý na zrážky, ktorých je viac 
ako po minulé roky. Všetci sa tešíme 
z dostatku vody v studniach, na poliach 
i záhradách. Netreba polievať, ale o to viac 
treba kosiť. Obec zabezpečuje kosenie 
verejných priestranstiev, koryta rieky 
a pozemkov pri obecných objektoch. Obzvlášť 
sa venuje pozornosť údržbe cintorína, ktorý 
sa rozkladá na ploche cca 1,2 ha a tento rok sa 
kosil už štyrikrát. Vzhľadom na rozmiestnenie 
hrobov a rôznu šírku uličiek je  tu kosenie oveľa 
náročnejšie ako na iných plochách. Celkový 
dojem pietneho miesta kazia tie hroby, ktoré 
akoby nikomu nepatrili a na ktorých tráva už 
vyčnieva nad kvety,  vence aj kahance. 

Z toho dôvodu žiadame nájomcov, aby sa 
o prenajaté hrobové miesta náležite 
starali.  
 
     Termíny vývozu plastov: 
 

  4.9.      2.10.      3.11.      11.12. 

        Sčítanie ľudí, domov a bytov 2020-2021 

 

Zákon  č. 223/2019 ustanovil  nový spôsob sčítania  domov a bytov 
v rokoch 2020 - 2021. Sčítanie prebieha elektronicky v dvoch 
etapách.  V prvej etape sa sčítavajú domy a byty a vo februári 2021 
sa budú sčítavať obyvatelia. Sčítacie formuláre týkajúce sa domov 
a bytov vyplní obec podľa údajov, ktoré má v evidencii, alebo ktoré 
získa od správcu bytového domu. Obec môže o  spoluprácu 
požiadať  obyvateľa,  ak niektorými  údajmi    nedisponuje.    Občan   

Však nie je povinný obcou požadovaný údaj/údaje poskytnúť. 
Podkladom pre vypĺňanie formulárov sú údaje zo sčítania z roku 
2011. Tieto obec aktualizuje podľa jej dostupných údajov.  
Obecný úrad však nedisponuje všetkými informáciami, ktoré sa 
do sčítacích formulárov uvádzajú. Nakoľko nám záleží na tom, 
aby výstupy zo sčítania boli správne, bude Vám do domácnosti 
doručený dotazník, v ktorom môžete uviesť  aktuálne údaje 
o svojom byte a dome od posledného sčítania, ktoré nie sú 
predmetom evidencie obce.  Za spoluprácu Vám ďakujeme. 

 


